
官网 Website: shpride.com | 新浪微博 Weibo: 上海骄傲节
Facebook: ShanghaiPRIDE | 豆瓣 Douban: 上海骄傲节
Twitter: ShanghaiPRIDE | 微信 Wechat: Shanghai-PRIDE



官网 Website: shpride.com | 新浪微博 Weibo: 上海骄傲节
Facebook: ShanghaiPRIDE | 豆瓣 Douban: 上海骄傲节
Twitter: ShanghaiPRIDE | 微信 Wechat: Shanghai-PRIDE

目 录

1. 上海女爱 Shanghai NvAi

2. 上海青艾 Shanghai QingAi Health Center

3. 双曲线合唱团 Hyperbolic Singers

4. Togayther 基调杂志 TOGAYTHER Magazine

5. 同志商务 WorkForLGBT

6. 复旦大学知和社 Fudan University Zhihe Society

7. 格致水男孩 Gezhiwaterboy

8. LaCycles

9. 上海 GTA 网球协会 Shanghai Gay Tennis Association

10. 浪漫转身 Romantic Turn-back

11. 彩虹见证团契 Rainbow Witness Fellowship

12. 上海心生 Shanghai CSW&MSM Center(SCMC)

13. 酷儿论坛 MOTSS

14. 苏州 lesgo Suzhou lesgo

15. 向阳花开·杭州 LGBT & r&B 双性恋团体 Sunflower LGBT-Hangzhou & r&B

bisexual

16. 女友组 Girl Fans Group

17. 彩虹法律热线 Rainbow Law Hotline

18. 同性恋亲友会 PFLAG

19. 北京同志中心 Beijing LGBT Center

20. 同语 Common Language

21. 北京纪安德 Beijing Gender Health Education Institute

22. 跨性别生活社 Trans-Life

23. 新疆同志中心 Xinjiang LGBT Center

24. 雪莲女爱 Snow Lotus Lesbian Center

25. 云南平行 Yunnan Prallel

26. 贵州黔程工作组 Guizhou Qiancheng Group

27. 同志亦凡人中文站 QAFONE

28. 成都同乐 Chengdu Tongle

29. 米尔克和他的朋友们 Mr. Milk & Her LGBTI Friends

30. 乐窝·南昌拉拉小组 Lala’s Voice

31. 江西高校彩虹联盟 The Rainbow Aliens of Jiangxi Universities

32. 江西在一起 Jiangxi LGBT Together Center

33. 沈阳 les 互助会 Shenyang Lesbian Fraternity



官网 Website: shpride.com | 新浪微博 Weibo: 上海骄傲节
Facebook: ShanghaiPRIDE | 豆瓣 Douban: 上海骄傲节
Twitter: ShanghaiPRIDE | 微信 Wechat: Shanghai-PRIDE

一、 上海女爱

Shanghai Nvai

上海女爱成立于 2005 年 6 月，关注女同性恋、双性恋女性、跨性别者（LBT）议题，是

倡导女性发声的非营利公益机构。主要以口述历史纪录、艺术文化展示等方式来建立与公众

的对话，致力于促进性/别平等，推动社会多元和谐，减少基于性和性倾向的歧视和偏见。

Established in 2005, Shanghai Nvai is the first independent grassroots group by and for LBT

people in Shanghai. We stand for and work for the rights of women, lesbians, bisexual

women, and trans people, and to advocate social equality and diversity.

邮箱 Email：nvai@nvai.org

网址 web：http://www.nvai.org

微博 weibo：@上海女爱 http://weibo.com/nvai
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二、上海青艾

Shanghai QingAi Health Center

上海青艾健康促进中心是一家关注 LGBT群体的性安全教育包含性病、艾滋病防治工作、

致力于改善性少数群体生存环境的专业社会组织。

Shanghai QingAi Health Center is a professional social organization focusing on safe sex

education for LGBT groups and living environment improvement for sexual minorities. One

of its important jobs is to prevent and treat sexually transmitted diseases and AIDS
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三、双曲线合唱团

Hyperbolic Singers

上海双曲线混声合唱团（Hyperbolic Singers）成立于 2012 年，是上海地区第一支，也

是目前唯一一支由 LGBT 人群自发组织成立的业余男女声混声合唱团体。我们致力于搭建一个

优质平台，为 LGBT 人群提供良性互动、正向推广的方式和渠道。经过近四年的努力发展，我

们已经吸纳了四十多位团员，先后在历次骄傲节以及圣诞活动等公开场合正式发声，正逐步

获得大众的认知及一定的认可。去年我们还受邀为红丝带慈善晚宴进行了献唱。我们希望能

有机会与社会各界团体合作，用我们的声音展现 LGBT人群的风采，同时也期待更多有志于合

唱学习及表演的 LGBT 人士加入我们的团队，让这个平台给你们的生活带去一抹新的色彩。

Hyperbolic Singers, founded in 2012, is the first and currently only choir self-organized by

LGBT group in Shanghai. We are committed to build a high-quality platform to help the

LGBT group with benign interaction and positive promotion. With four years' efforts, the

amateur choir has developed to an integrated singing group with more than 40 regular

members. We have many public performances, including the annual show at Shanghai

Pride, which has gained certain public attentions and recognition. We were also invited to

sing at the Red Ribbon Gala Dinner 2015.

We hope to have opportunities to cooperate with different social groups, so we can use our

voices to show the style and features of Shanghai LGBT community. At the same time, we

are looking forward to new LGBT members to join us. If you are interested in singing and

performing, or if you want to learn how to sing in a choir, please contact us without hesitation.

Hyperbolic will definitely open a brand new world for you.

微信公众号 Wechat：hyperbolics

新浪微博 Weibo：http://weibo.com/hyperbolics

http://weibo.com/3784647675/profile
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四、Togayther杂志

TOGAYTHERMagazine

中文同志文化及生活方式电子期刊，呈现若干同志和朋友们的行思见闻，基本内容包括

专题、访谈、生活方式、旅行、艺文等。

杂志倡导和坚持“快意生活，发明自我”的态度和理念，希望能够通过自己的努力，呈

现中文同志群体的生活、思考和生存样态的多元丰富性，助益于中文同志文化的培植与建设。

TOGAYTHER is a Chinese gay culture lifestyle E-magazine. It presents thoughts of

homosexuals as well as their friends, which includs topics, interview, lifestyle, travel, essays

and so on.

TOGAYTHER advocates and insists the idea of " be yourself and be out of yourself", hoping

to present diversity of lives and thoughts among Chinese gay community by our efforts, and

would like to help with the cultivation and establishment of Chinese gay culture.

官方微博Weibo：@Togayther基调(weibo.com/togaythermag)

读友会 QQ群 QQ group：177725058

官方微信Wechat：tgtmag

豆瓣小站 Douban site：site.douban.com/togayther
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五、同志商务

WorkForLGBT

同志商务是面向中国的男女同志职场人士的非盈利性商业网络，将其作为一个以 LGBT

人群职场平等权益为主题的、与企业对话与合作的平台。

这一平台致力于促进 LGBT劳动者福利，倡导有志于粉红市场的企业携手推动我们社群的共

同目标，提升我们在社会上和职场中的能见度，鼓励公开、诚实和平等。我们致力于推动企

业以前所未有的方式，鼓励人们理解、接受和支持我们的爱。

WorkForLGBT is a non-profit business network for LGBT employees in China and a

platform for dialogue and collaboration with companies on LGBT corporate equality issues。

A platform devoted to advocating the welfare of LGBT workers, while guiding companies

interested in the Pink Market toward actions within our community that advance shared

goals of visibility, openness, integrity, and equality in the workplace and in society - so that

businesses encourage understanding, acceptance and support for our love like never

before.

网址Website: www.WorkForLGBT.com

http://www.workforlgbt.com
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六、复旦大学知和社

Fudan University Zhihe Society

复旦大学知和社致力于关注社会性别议题，包括女权主义和性少数群体，营造包容和多

元的讨论空间。知和社于 2005年成立，目前社团成员两百余人。常规活动包括每年排演的话

剧《阴道独白》，定期举行讲座和沙龙。

Fudan University Zhihe Society is an academic society founded in 2005. We focus on

gender issues, including feminism, LGBTQ, etc. Zhihe Society aims to create a more equal,

friendly, harmonious and inclusive environment on campus. We regularly host academic

lectures and salons. We also put on performances including the annual Vagina Monologues,

and some original plays.

微博Weibo：@复旦大学知和社 http://weibo.com/fudanzhihe

Facebook粉絲專頁：復旦大學知和社 https://www.facebook.com/fudanzhihe/

微信公众号Wechat： zhihe-fdu (复旦大学知和社)
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七、格致水男孩

Waterboy Club

这是一群游泳者，他们阳光、健康、向上，他们大多相识于网络，因为游泳，他们勇敢

地走到了一起。年轻，是他们的主流，健康，是他们的动力，向上，是他们的性格。他们来

自各行各业，有名校高材生，也有普通职员，他们来自全国各地，甚至海外，汇聚在上海。

他们的年龄跨度，从 20岁左右的学生到 50多岁的老大哥。他们中间有忙碌于各游泳场馆的

游泳教练，有喜爱游泳的游泳高手，也有初涉泳池的菜鸟。源于泳池，他们成为密友，源于

泳池，他们相爱，他们分手，有的暂时离开，有的去而复返。他们是一群志同道合的游泳爱

好者，他们是—格致游泳队。

活动频率：每周一次

地点：黄浦区 北海路 150号 格致中学游泳馆

时间：每周六 下午 4点 （公众假期除外）

内容：30分钟 自由活动 20-30分钟 教练 游泳培训及动作讲解

Frequency：Once Every Week

Addr：Gezhi Swimming Poor @ No.150 BeiHai Road - Close to People Square

Time：4PM foor Every weekend

Content：30Mins - Free Time， 20-30Mins - Training and Teaching

微信订阅号Wechat：格致水男孩 Gezhiwaterboy

网站Website: gezhi.taidingpc.com

邮箱 Email： info@waterboy.club
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八、LaCycles

LaCycles 2013年成立于上海，是国内首个成员全部为女同性恋者的自行车骑行组织。

LaCycle致力于联合所有爱骑行的女同性恋者共同运动，倡导一种积极健康的生活方式。

LaCycles, established in Shanghai in 2013, is the first gay ladies cycling club in China.

LaCycles aims to bring together gay women and cycling activities, and advocates an active

and healthy lifestyle.
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九、上海GTA网球协会

Shanghai Gay Tennis Association

“上海GTA网球协会”是一个面向上海地区同志网球爱好者的非盈利性组织，旨在为上

海同志网球爱好者提供一个良好的网球交流与竞技平台，践行生命在于运动的健康生活方式。

协会主办的“GTA上海彩虹巡回赛”是一项由全年若干站赛事组成的系列巡回赛，始创

于 2013年，现已进入了第四个年头，是上海地区最具影响力的同志网球赛事。巡回赛旨在为

协会会员创造属于自己的网球联赛，通过竞技方式提升球技，以球会友。此外，每年我们与

全国其他城市的同类型网球联赛有交流与对抗的机会。

协会拥有下属的微信公众号与微信交流群，目前已经有超过 120多个会员，并有超过 80

多个会员参加巡回赛的比赛。微信群还经常组织会员参加旅游、排球、唱歌等活动。这里不

仅仅只有网球，你还能在这里找到更多志同道合的朋友，快来加入我们吧。

"Shanghai Gay Tennis Association" is a non-profit organization for all tennis enthusiasts in

Shanghai area, aiming to provide all the gay tennis fans and amateur players a stage of

communication and competition, inspiring a healthy and sportive lifestyle.

The GTA association organizes the “Rainbow Tournament”, consisting of series of

tournaments throughout the whole year. After four consecutive years development since

2013, this tournament has become the most successful and prospective tennis event in

Shanghai’s gay tennis community. In addition, GTA creates the opportunity to communicate

and compete with the same type associations in other cities.

GTA association has a public account in WeChat. There are more than 120 members in the

WeChat group, of which more than 80 members have been engaged in the tournament. Via

WeChat group, GTA also organizes various activities such as the tourism, volleyball as well

as KTV. Here you may find more than tennis! Come and join us, to find more friends with

passion!
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十、浪漫转身

Romantic Turn-back

浪漫转身是同志母亲浪漫妈妈建立，目的是为同志、拉拉、同志父母、了解和支持同志

的部分直人之间更好的相互了解，理解。建立孩子和家长间的互动沟通桥梁。因为幸福的生

活需要我们和亲人之间共同努力和创造！

浪漫转身群宗旨：

关注 LGBTIPPA等性少数群体，以爱与尊重。多元平等为宗旨，倡导同志平权及反歧视。

开放平台，以陪伴和沟通帮助同志自我认同及家庭接纳。

Founded by a gay’s mother named “Romantic turn-back”, aiming to improve the

understanding between gay, lesbian, their parents, and those supportive straight people,

and then to build a bridge of commination between homosexual children and their parents.

Harmonious life needs the joint effort and dedication from us and our relatives!

Purpose of “Romantic turn-back”:

To be concerned with minority populations such as LGBTIPPA;

To advocate equal rights and fight against discrimination towards the homosexual

population, based on love, respect, and diversified equity;

To assist in self-identity and family acceptance for the homosexual population by means of

company and communication
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十一、彩虹见证团契

Rainbow Witness Fellowship

通过倾听、帮助、陪伴、关心来联结彼此，致力于彼此的信仰扶持、精神互助遗迹生活

关怀。

让信仰上帝的同志得到支持。

向暂时没有信仰的同志传播福音，让他们认识到上帝之爱。

Connecting each other with listening, help, companion and care. We are committed to

support each other in faith, spiritual and daily life.

Support homosexual who believed in GOD.

Share the good news to homosexual who did know God and let them meet the LOVE from

God.

微博Weibo：http://weibo.com/rainbowfellowship
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十二、上海心生

Shanghai CSW&MSM Center

上海心生 SCMC(Shanghai CSW&MSM Center)是一家关注性/别弱势与性/别少数人群权

力和健康的非政府、非盈利机构。我们致力于改善性/别弱势与性/别少数人群的生存环境，为

之提供较为完善的医疗和法律服务。我们长期与众多学术机构、大众传媒以及其他社会机构

合作，为促进性/别弱势与性/别少数人群生存环境的改善而努力。

我们关注性工作者与同志人群的权力与健康。“心生”由“性”一字分解而成，代表机

构致力于“性”的权利，而SCMC（Shanghai CSW&MSM Center）的全称正是上海性工作

者和男男性接触人群中心。

性工作者：包括站街的中老年女性性工作者、易装和变性的性工作者、为同志提供服务

的男性性工作者。同志：活跃在上海的各个阶层的同志群体。

Shanghai CSW&MSM Center(SCMC) is a non-governmental and non-profit organization

which focuses on the rights and health of the vulnerable and minority sexuality groups. We

devote ourselves to improving their survival environment and providing a better medical and

legal service. In addition, we also cooperate with numerous academic institutions,mass

media and other social institutions,and try to do our best to improve the survival environment

of the vulnerable and minority sexuality groups.

We focus on the rights and health of the vulnerable and minority sexuality groups.

‘Xinsheng’,the name of our organization, derived from the Chinese character ‘Xing’

(sex),which it is obviously that we focus on the rights of ‘ sex’ . We focus on the

CSW(commercial sex workers) and the MSM(man who have sex with man) populations:

CSW(commercial sex workers): the middle-aged and elderly women sex workers ,the

transgendered/cross-dressinged sex workers,and the male sex workers who provide

services for the gays. Gays:Gays who live in Shanghai.
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十三、酷儿论坛

Motss.Info

酷儿论坛（motss.info）成立于 2002年，前身为浙大校内论坛同志板块，致力于为杭州

学生性少数群体营造多元、健康、平等的环境、促进自我认同与社会认可。我们是杭州同志

中心的共同运营方，在公众与校园倡导、社群文化服务、防艾、心理健康方向做出了多年努

力。

Found in 2002 and originated from the same sex column of Zhejiang University BBS,

MOTSS, or Queer Forum, are devoted to create a diverse, healthy and fair circumstances

for the sexual minority students in Hangzhou, and to promote the formation of their

self-identity and the social recognition on them. We are the co-operator of Hangzhou LGBT

center, and have been making efforts on the public/school advocacy, community cultural

service, HIV prevention and psychological health.
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十四、苏州LESGO

Suzhou Lesgo

LESGO 取义 “LES GIRL,LET’S GO!” ， 是一个由志愿者自发组成的以女性为主

体的 LGBTIQ公益社团。成立于 2010 年 12月 4日，致力于推动苏州及周边地区同性恋，

双性恋，跨性别,间性人等性少数女性的交流、沟通、记录和发声。通过主办各种文体活动,
帮助青少年自我认同, 丰富社群文化生活，倡导和营造阳光、积极、健康的氛围；搭设本地

LGBTQ社群成员之间、本地与各地 LGBTQ社团之间的交流平台； 促进公众认知，倡导社

会平等多元，减少基于性和性倾向的歧视和偏见；维护和争取性少数权益。

我们相信，我们的绵薄努力加上无数个你，世界会因此而改变。

核心理念：积极 多元 平等 包容

Suzhou LesGo Nonprofit Group is a volunteer-based and women-led LGBTQ group.
Founded in 2010, LesGo has been committed to the community of LGBTIQ people,
especially focusing on lesbian, bisexual, transgender women in Suzhou and surrounding
areas. By hosting various cultural and sports activities, constructing the communication
and sharing platform within community and between local community and other
communities, we aim at promoting sense of identity and public awareness, advocating
social diversity and equality, reducing discrimination and prejudice based on gender and
sexual orientation, and striving for gender equality and rights of sexual minority.

邮件 Email: lesgo2010@gmail.com
微信WeChat: lesgosuzhoulala

mailto:lesgo2010@gmail.com
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十五、向阳花开 杭州

杭州向阳花开主要面向杭州的 LGBT 人群，通过互助、分享、教育、展示等公益活动，

促进杭州 LGBT人群的自我认同，同时消除社会公众对 LGBT人群的偏见。

Sunflower LGBT-Hangzhou is rooted in the LGBT community in Hangzhou.By mutual
help,sharing,education,shows and other public activities,we endeavor to promote sense of
identity of LGBT people in Hangzhou,and to eliminate the bias of the public on the LGBT
population.

微信公众号Wechat：HZTZZX
新浪微博 Sina－weibo：http://t.sina.com.cn/hzlgbt
小组QQ群 QQ group：179401501
豆瓣账号 Douban account：http://www.douban.com/people/HZlgbt/.
豆瓣小组 Douban group：http://www.douban.com/group/HZlgbt/.
豆瓣小站 Douban site：http://site.douban.com/134645/
邮件 Email：hangzhoulgbt@163.com
LESDO(乐 DO)号：548337

http://site.douban.com/134645/
mailto:hangzhoulgbt@163.com
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r&B双性恋团体

r&B Bisexual

r&B双性恋团体是由几位从豆瓣双性恋小组里聚拢起来的 QQ群成员和一些同运中的

双性恋成员，一起参与建立的，覆盖中国的双性恋团体。

我们做一些线上线下活动，整理发布一些双性恋知识和故事，让双性恋者找到归属感，建立

自我认同；让社会大众认识、了解双性恋，消除对双性恋者的歧视。

r：有一点半弯不直，我们不是伪装的同性恋，也不是一时迷茫的异性恋。

B：bisexual，我们是双性恋。

r&B is a bisexual community covering China, which established by several small groups
from bisexual QQ group members on douban.com and some of the bisexual members in
gay rights movement. We do activities online and offline, organize and publish bisexual
stories as well as knowledge, in order to help not only the bisexuals to find a sense of
belonging and establish self-identity but also the public knowing, understanding and
eliminating discrimination against bisexual. The letter r means a little semi-curved, not
straight, representing that we are not disguised homosexual nor heterosexual lost in a
moment. The letter B means bisexual, that what we are.

联系方式 Contact：
邮箱 Email：bisexualchina@163.com
新浪微博 Sina-Weibo：@rnB双生活

微信平台WeChat：rnb0923
腾讯微博 Tencent-Weibo：@rnB双性恋

豆瓣小组 Douban group：http://www.douban.com/group/73751/
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十六、女友组

Girl Fans Group

女友组是一个青年女性领导的公益组织，成立于广州。女友组旨在通过拉拉社群服务、

公共教育、社区发展，推动性少数社群免于在性倾向或性别身份上遭遇歧视，争取平等权益。

Girl Fans Group，founded in Guangzhou, is an all youth-led lesbians or bisexual NGO. We
aim to advocate the equality of lesbian, bisexual, trans and intersex people, and their
freedom from all kinds of discrimination by means of community service, public education
and community development.

微博Weibo：@女友组

微信Wechat：女友组 girlfans ID：girlfans2009GZ
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十七、彩虹法律热线

Rainbow Law Hotline

彩虹法律热线 4000884517成立于 2015 年 12月，由法学教授、律师及法律工作者接

听，是目前国内接线时段最长、最多法律人士接听的专业 LGBT咨询热线。

热线致力于为中国男女同性恋、双性恋、跨性别、间性人或同志亲友提供性取向、性别

身份及性别表达相关的专业法律咨询服务。

The hotline, founded on December 2015, connects the caller to service providers range
from law professors to attorneys and other legal professionals. The Rainbow Law Hotline
4000884517 is a hotline in efforts to advance the legal and human rights of lesbian, gay,
bisexual, transgender and intersex (LGBTI) people and their families across China.

Advocates provide professional legal assistance to LGBTI people and their families on
issues like sexual orientation, gender identity and gender expression. The Rainbow Law
Hotline is currently the leading professional LGBTI legal hotline in China with the largest
legal service provider group and longest available service time.

微博Weibo：@Rainbow彩虹法律热线

微信Wechat：彩虹法律热线 ID：lgbtqlawhotline



官网 Website: shpride.com | 新浪微博 Weibo: 上海骄傲节
Facebook: ShanghaiPRIDE | 豆瓣 Douban: 上海骄傲节
Twitter: ShanghaiPRIDE | 微信 Wechat: Shanghai-PRIDE

十八、同性恋亲友会

PFLAG China

聚亲友之力，改善同志人群生存环境。

同性恋亲友会，英文简称 PFLAG China（意为中国男女同性恋者的父母、家人和朋友），

成立于 2008 年 6月 28日。目前，亲友会在国内 50多个城市开展工作，拥有同志亲友志愿

者 300余名，同志志愿者 500 余名，通过家长之间的恳谈与分享、热线、讲座、举办各类

活动等方式，鼓励同性恋者实现自我认同；促进同性恋者与其亲友间的理解沟通；向公众倡

导性倾向平等，提升同性恋人群的社会可见度。

Improve the Living Conditions of LGBT with Joint Efforts of Families and Friends.

PFLAG China (short for Parents, Families and Friends of Lesbians and Gays of China)

was established on June 28, 2008. By far, it has reached over 50 cities in China, with

more than 500 LGBT volunteers and more than 300 volunteers who are families and

friends of LGBT. By means of dialogues, exchanges, helpline, lectures and other activities,

PFLAG China strives to encourage LGBT people to embrace their own identity; to

facilitate communication and understanding between LGBT and their families and friends;

and to publicly advocate equality between sexual orientations and improve the social

visibility of LGBT people.

网站Website: http://www.pflag.org.cn
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十九、北京同志中心

Beijing LGBT Center

北京同志中心成立于 2008年，是一家在北京地区开展心理咨询、法律咨询以及 HIV检

测社区服务，在全国开展同志去病理化倡导和多元性别教育的公益机构。

北京同志中心通过创造多元、包容的社会环境，使得同志社群享受平等权益并获得健康、自

主，有尊严的生活。

中心愿景：

中国公民不论性别、性倾向与性别表达，在各方面均享有平等权益。

中心工作：

心理健康项目（包括心理咨询和性少数人群友善咨询师培训）、HIV检测项目、社群活

动与倡导、社交娱乐等。

Established in 2008, Beijing LGBT Center is a non-profit, community-based organization
which not only provides services including mental health counseling, legal affairs
counseling, and HIV testing, but also carries out depathologization advocacy and gender
diversity education nationwide.
Beijing LGBT Center aims to enable LGBT people to live healthy, independent and
respected lives and to have equal rights by creating a diverse and inclusive social
environment.
Vision：
All Chinese citizens will have equal rights regardless of their gender identities, sexual
orientations, or gender expressions.
Our Activities
Mental Health(Including psychological counseling and lgbt-friendly consultant training),
HIV Testing, Community activities and advocacy, Culture and Recreation.
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二十、同语

Common Language

同语是一个民间非营利组织，成立于 2005 年 1月。同语关注中国在性倾向或性别身份

上遭受压迫的群体，旨在通过社群动员、公共教育和政策倡导，推动公众对多元性别议题的

认知，消除歧视，争取平等权益。

2008 年，同语获得荷兰妈妈现金基金会“她改变了世界”奖。

同语的核心价值：平等，多元，开放。

Common Language is a community-based non-profit organization established in January
2005. Common Language focuses on Chinese communities suffering from oppression
based on sexual orientation and gender identity and endeavors to educate the general
public on sexual diversity issues, eradicate discrimination and fight for equal rights
through community mobilizing, public education, and policy advocacy.
In 2008, Common Language was awarded Netherlands’ Mama Cash “She Changes the
World” award.
Common Language’s core values: Equality, Diversity, and Openness.

网站Website：www.tongyulala.org

http://www.tongyulala.org
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二十一、北京纪安德

Beijing Gender Health Education Institute

1997 年，中国第一部同志热线 99575问世。2002年 7月，在热线的基础上，北京纪

安德注册成为一家专注于中国性与性别以及性健康问题的开拓性的非营利组织。

致力于提高和推动中国公民对性、性别和性健康的认知，倡导和实现性与性别的平等多

元。

我们坚持与公益慈善组织、政府部门及企业合作，开展媒体、教育和政策倡导等相关项目。

北京纪安德目前开展有同志亦凡人、中国彩虹媒体奖、爱滋徒步、酷儿大学、权利与倡导行

动、中国 LGBTI组织论坛等项目。

The Beijing Gender Health Education Institute (BGHEI) is a non-governmental and
non-profit organization founded in 2002. It is one of the first Chinese NGOs to focus on
issues of gender, sexuality and sexual health, thus fulfilling a pioneering role in Chinese
society.

Our mission is to raise awareness and understanding on issues of gender, sexuality and
sexual health, and to promote and advocate gender & sexual diversity and equality in
Chinese society.
We have built up a strong reputation in organizing and coordinating media, educational
and advocacy initiatives which typically combine the efforts of various Community-Based
Organizations, the public and the private sector.
The BGHEI is now organising Queer Comrades (°2007), China Rainbow Awards (°
2011), China AIDS Walk (°2012), Queer University (°2012), Rights and Advocacy
Program (°2012), China LGBTI Community Leader Conference (°2012) etc. projects.
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二十二、跨性别生活社

跨性别生活社（以下简称生活社）是一家跨性别教育和服务机构，由 16位跨性别者在

2015年 1月共同创立。生活社希望通过传播跨性别健康和法律知识，增进公众对跨性别相

关信息的了解、促进跨性别者被更友善的对待。提供多种有针对性的项目，帮助跨性别者积

极的认识自我、提高跨性别者心理和生理的双重健康水平，是生活社的另一个目标。

生活社同时面向跨性别社群提供多种服务，包括：证件性别更改帮助、职场培训、融入

社会咨询等，以帮助跨性别者更好地适应社会。生活社希望通过不懈地社群奉献、纠正社会

大众对跨性别者的错误认识，来改善国内跨性别者的生活境遇。

Trans-Life is a Trans* educational and service organization, founded by 16 transgender
people in January, 2015. Trans-Life hopes that by disseminating transgender health and
legal knowledge in the public sphere it will aid in promoting a better understanding and
friendlier treatment of transgender people. Another goal of Trans-Life is to help improve
the self-image of Trans* people, and the overall physical and mental health of Trans*
individuals through its various programs.
Trans-Life also provides many services to the Trans* community, such as, gender marker
changing guides, workplace training, social integration counseling, etc., to better assist
transgender people in adapting to society.
It is the aspiration of Trans-Life, that through tireless advocacy and correcting the
misinformed ideas held by the public on transgender people, the lives of Trans* people
can be improved nationwide.
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二十三、新疆同志中心

Xinjiang LGBT Center

新疆同志中心建立于 2015年 12月 12日，是由几个多年为新疆同志人群进行社群服务

的志愿者共同发起。致力于在新疆这个多民族地区发展同志文化，促进新疆性少数人群的平

等权益。

Xinjiang LGBT Center was established by some volunteers who have devoted to
community service for LGBT many years in Dec.12, 2015.
Xinjiang LGBT Center aiming to help the sexual minority people live with equal rights and
enhance LGBT cultural development in Xinjiang, an autonomous region composed by
many ethnic groups.

官方主页 Official website: http://www.xjttgay.com
邮箱 Email: xjlgbt@sina.com
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二十四、雪莲女爱

雪莲女爱是成立于 2014 年，新疆唯一的关注女同，双性恋女性，跨性别议题，倡导女

性发声的非营利机构。一年之内，雪莲女爱已经招募了一批志愿者并成功组织多次活动，如

电影之夜，自我认同研讨会，女同约会，和社区服务。在未来，我们旨在组织更多的活动如

技能培训、文化交流、网络、社区服务等。

Founded in 2014, Snow lotus lesbian center is the only non-profit organization in western
China that endeavors to promote equality and dignity for lesbian women. Within a year,
SLLA has recruited a group of volunteers and successfully organized several activities
such as movie night, self-identity workshops, lesbian speed dating, and community
service activities. In the future, SLLA aims to organize more activities in regards to skill
training, cultural exchange, networking, community service, etc.



官网 Website: shpride.com | 新浪微博 Weibo: 上海骄傲节
Facebook: ShanghaiPRIDE | 豆瓣 Douban: 上海骄傲节
Twitter: ShanghaiPRIDE | 微信 Wechat: Shanghai-PRIDE

二十五、云南平行

Yunnan Parallel

云南平行成立于 2007年 10月，是立足云南青少年及青年人的社区公益性非政府组织

（NGO），现主要从公共卫生支持和社区文化建设两个角度服务性少数人群、性工作者和

青少年及青年人。

让青年人轻松的面对性、自由的谈论性、健康的享受性。（性：性生理、性健康、性多

元、性权利）

​ 从性健康开始，让青年人生活更美好。

Yunnan Parallel established in October 2007，as non governmental organizations serve
with local LGBT group，current work is divided into public health and public culture，the
service population includes sexual minorities、sex workers and college students.
Let young people be able to feel confident about sex,feel free to talk about sex,and
healthy enjoy sex.( The“sex”means：sexual physiology, sexual health, sexual plurality,
sexual rights . )
Starting from the sexual health, guide the young people live better .
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二十六、贵州黔程工作组

Guizhou Qiancheng Group

成立于 2007年 1月 31日的贵州拉拉组织，关注贵州省内的 LBT性少数人群（女同性

恋、女双性恋、女跨男的跨性别），成立至今通过举办各类型的活动创建家的温暖，让此弱

势群体“认识自己、结交朋友、面向未来”。我们着力于：新人能力培养、宣传倡导、Party
聚会、知识解答，沙龙交友、心理咨询、人群关爱、社会公益。我们期待有更多的热心同志

加入我们，一起携手开创我们的未来。

Guizhou Qiancheng Group was established on January 31, 2007 for the LBT (Lesbian,
Female Bisexuals, Female Transgender) community of Guizhou. Through various kinds of
activities, they have established warm, welcoming families and allowed these minorities to
“know themselves, make friends and face the future”.We are skilled in teaching new
people, advocacy, hosting parties, effectively answer questions, making friends,
emotional and mental information, providing loving care and social justice. We hope more
friends joining us as we join hands to shape our future.
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二十七、QAF中文站

QAFONE

中国最具影响力的同志影视字幕制作网站，创建于 2004年 9月，始终坚持非盈利性运

营，至今已走过 12年。最初它只是一个留言板，后逐渐升级成为影迷交流字幕的论坛，并

开始承担起为全世界优秀同志影视制作中文字幕的工作。

截至 2016年 5月，QAF中文站为近 1000 部剧情片、纪录片、短片以及电视剧制作过

中文字幕，其中不乏如实反映当代同志生活、国内外最优秀的同志影视作品。这个非盈利性

网站为同志影视文化在中国的传播一直在默默无闻的做出努力。

QAFONE is China’s most influential platform of providing subtitles to LGBT films and
dramas around the world. It was established in September 2004 and operated on a
non-profit basis, with twelve years of track record. It started as a bulletin board and
evolved into a forum for LGBT movie fans to exchange voluntary translations. Finally it
began to serve as a bridge of introducing worldwide LGBT titles to Chinese audience, in
spite of China’s strict censorship on LGBT themes.

Up till May 2016, QAFONE has provided subtitles to almost 1000 LGBT feature films,
documentaries, short films and TV series, many of which are excellent and accurate
portrayals of LGBT’s modern lives. As a non-profit organization it keeps on making quiet
but dedicated efforts to colorize China’s LGBT culture life.

官方微博Weibo：http://weibo.com/qafone
官方微信Wechat：qafone_co
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二十八、成都同乐

Chengdu Tongle

成都同乐成立于 2002年，是由同志自发成立，自主开展社会工作的非营利组织，致力

于应对艾滋病等健康危机，发展同志文化，促进同志权益。我们的愿景是让全世界每一个同

志都愿意生活在中国。

成都同乐在十数年间持续为男同社区提供艾滋病预防教育、咨询检测和感染者关怀服

务，挽救了千百人的生命，为中国男同人群艾滋病防治工作的规范化作出了显著贡献，也促

进了国家艾滋病防治政策的合理制定。

同时，成都同乐通过组织 “发聲”LGBT演讲大会、彩票日、乐聊会等文化倡导活动，提

升了 LGBT 在社会上的可见度，促进了 LGBT 和公众之间的相互理解和良性交流。

Chengdu Tongle, established in 2002, is a non-profit organization initiated and
independently managed by gay, struggling against health crises like HIV/AIDS,
developing gay culture and promoting gay rights. We vision that every gay in the world is
willing to live in China.
Chengdu Tongle’s fourteen-year consecutive HIV prevention, counseling & testing and
PLHIV care services to gay community has saved thousands of lives, contributed to the
standardization of Chinese HIV intervention work in gay community and backed up the
issue of evidence-based national policies.
Through culture and advocacy events like Speak Out, Lottery Day, Volunteer Facetime,
etc., Chengdu Tongle has improved the visibility of LGBT and promoted positive
communication and mutual understanding between LGBT and the mainstream.
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二十九、米尔克和他的朋友们

Mr. Milk & Her LGBTI Friends

“米尔克和他的朋友们” 成立于 2016 年，是一家关注同志公民自由表达、推动多元

文化发展的非营利组织。我们致力于透过心理咨询、自助助人和公共教育等手法，以增强

LGBTI 及相关人群的自我认同，实现一个中国公民能看见差异、多元共融、平等生活的社

会环境。

“Mr. Milk & Her LGBTI Friends” (MilksFriends) was founded in 2016 as a non-profit
organization. We support LGBTI people’s freedom of speech, and we advocate respect
of various cultures in society. By psychological consulting, helping people to help
themselves and public education, we are looking forward to help LGBTI people develop
self-identifications, and build a world where every citizen acknowledges, understands and
celebrates equity & equality, difference & diversity.
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三十、乐窝·南昌拉拉小组

Lala’s Voice

乐窝是一个由南昌拉拉自主发起的非营利组织，秉承多元、自由、平等的理念，以服务

拉拉社群、倡导友好的社会环境、推动性别平等为宗旨。“乐窝”取快乐的小窝之义，又是

英文 Lala's Voice(拉拉之声)的谐音。乐窝的前身是江西省第一个拉拉公益组织——南昌我

们 les工作社。

Lala's Voice is a NGO based in Nanchang Jiangxi, founded and running by the lesbians in
Nanchang. We believe in diversity, freedom and equality for every individual by serving
the lesbian community and promoting friendly social environment as well as gender
equality.
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三十一、江西高校彩虹联盟

The Rainbow Aliens of Jiangxi Universities

致力于促进直人与同志文化交流，帮助高校师生更了解同志、同志师生更了解自己的，

共建包括心理健康和人际交往以及道德健康内容在内的高校环境的公益组织。

A university organization dedicates to boost the cultural communication between the
straight and LGBT college community and make college life better fraught with the content
of psychological health and interpersonal communication.

邮件 Email: jxnurainbow@163.com
微博Weibo: 江西高校彩虹联盟

https://wx.qq.com/cgi-bin/mmwebwx-bin/webwxcheckurl?requrl=http%3A%2F%2Fjxnurainbow%40163.com&skey=%40crypt_877cc4c1_90c2b844e0a4eba0710ccd8a4aacdd36&deviceid=e143858337076381&pass_ticket=COYoAo4XxPzdkoyBO3aJeY%252FngNrJLH1K6mPAKj6rsd2kHNqDDqdJKDe1QqCficRe&opcode=2&scene=1&username=@379f5ea2376262acd8dcaebf9cf79e66
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三十二、江西在一起

Jiangxi Together

成立于 2012年，JXLTC（江西 LGBT在一起）是江西最具影响力的关注多元性/别议

题。

反歧视倡导的 NGO。江西在一起致力于中国同志运动推动，创造一个多元，开放和平等的

社会。

Founded in 2012, JXLTC（JIANG XI LGBT TOGETHER ）， is the most famous NGO
foucusing in gender diversity, anti-discrimination advocacay in Jiangxi. The JXLTC aims
at promote LGBT community development and advocate creating a diverse, open, and
equal society.

微信Wechat: zaiyiqilgbt
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三十三、沈阳les互助会

Shenyang Lesbian Fraternity

沈阳拉拉公益组织，不定期举办公益活动，旨在提高自我认同感，减少歧视，凝聚 les
群体正能量。我们为当地社群提供相关支持和服务,建立平台作沟通和相互协助。

Shenyang Lesbian Fraternity is a local non-government organization that focuses on
promoting LGBT people rights through advocacy activities. We also offer service and
support for local community to establish a platform for communication and mutual
assistance.


